
PROTOKoL Nr XIV/2015

z sesii Rady Gminy Rybno odbytei w dniu lT listopada 2015 r'
w sali osP w Rybnie pod przewodnictwem

Pana Andrzeta Kornackiego - Przewodnicztrcego Rady Gminy Rybno

Obrady rozpoczeto o godz. 10:00, zakoiczono o godz.15:05

Stan osobowy Rady - 15 Radnyclr

W obradach bierze udzial 15 Radnych

- lisfa obecnosci stanowi zal4cznik do ptotokolu.

Spoza Rady Cminy w sesii uczestniczyli:

1.Pan Tomasz Wegrzynowski - W6jt Gminy
2.Pani Jolanta Jendrycka - Sekretarz Gminy
3.Parli Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy
4.Pan Zbigniew Drzystek - Radca Prawny
5.Pan Bartlomiej l€walski oraz Tomasz Bielecki -RadJri warmiisko-Mazulskiej Izby
Roiniczej
6.Soltysi - lista obecnosci stanowi zal4cznik do protokolu,
7. Mieszkaicy

Ad.l i 2 Otwarcie sesii i stwierdzenie prawomo.no6ci obrad.

Obrady XIV sesji Rady Gminy Rybno otworzyl o godz. 10:00 Pan Andrzei Kornacki

Przewodniczqcy Rady Gminy. Powital wszystkich obecnych. Nastgpnie stwierdzil, ie po

sprawdzeniu listy obecnosci, na sali znajduje sie 13 Radni, co stanowi kworum do

podejmowarria prawomocnych uchwal . Poinformowal, Ze Radni Pani Agnieszka Wysocka i
Marian Granica dotrE na obrady z op6znieniem.

Ad.3. Ustalenie porzidku obrad.

Przewodnicz4cy Rady przedstawil porzEdek dzienny obrad.

1. Otwarcie sesii.

2. Stwierdzenie prawomocnoici obrad.

3. Ustalenie porz4dku obrad.

4. Plzyigcie protokolu z XIII sesii Rady Gminy.

s.Sprawozdanie z dzialalno6ci migdzysesyjnei W6ita Gminy Rybno.

6.Podi?cie uchwal w nastepui4cy.h sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2015-2020,

2) zmian w budZecie Grniny Rybno na 2015 rok,

3) podatku od Srodk6w transportowych,

4) zarz4dzenta poboru podatk6w stanowiacych dochody gn ny w drodze inkasa, okreslenia

inkasent6w tych podatk6w oraz wysokosci w'.nagrodzenia za inkaso/



5) ustalenia stawek, zasad poboru i terminu platnosci oplaty od Posiadanych Ps6w na terenie

Gminy Rybno,

b) zwolJrien z podatlu od nieruchomosci,

7) obni2enia Sredniej ceny skupu iyta przimowanejjako podstawa naliczania Podatku

ro):rego w 2016 roku na terenie Gminy Rybno,

8) okreslenia wysokosci stawek podatku od nieruchomo6ci,

g)oplaty targowej,

10)okreslenia wzor6w formularzy w sprawie podatku od nieruchomosci, rolnego i le6nego,

deklaracji na podatek od nieruchomo5ci, deklaracji na podatek roliy, deklaraqi na Podatek

lesny.

1l)uchwalenia wieloletniego programu wsp6lpftcy z otgaajzaqami pozarz4dowymi na lata

20162020,

12) zmiany uchwaly w sprawie powolania doraZnej komisji Rady Gminy Rybno,

13) nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu w miejscowosci Rybno pzy ulicy

Wyzwolenia,

14) powolania Mlodzie2owej Rady Gminy Rybno.

T.Wolne wnioski i zapltania.

8.Zamknigcie obrad.

KieruiEc nastgpnie zapltanie o propozycje zmiany porz4dku obrad.

Wnioski o zmiane poz4dku obrad sesji wnie6li:

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz wni6sl wniosek forrnalny o zdjecie z porz4dku dziennego

obrad plojekt uchwaly w sprawie powolania Mlodziezowej Rady Gminy Rybno,

uzasadniaiEc tym, ii komisie na posiedzeniu dnia 16 listopada br. postanowily skierowat

prcjekt do dakzq konsultacji.

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara wskazal, iz wniosek o powolanie

Mlodzie2owej Rady zostal zlo2o y ptzez nczni6w Niepublicznego Gimna4um w Hartowcu,

nastepnie zaopiniowany przez dyrektor6w szk6l.

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz podkre6lil, 2e taka, byla wola wiekszo6ci Radaych na

posiedzeniu komisji.

Nastepnie Przewodrriczqcy Rady poddal pod glosowanie wniosek formalny Radnego parn

Pioha Gurgielewicza w sprawie zdjgcia z potz4dktt dziennego oblad projektu uchwaly w
sprawie powolania lr4odziezowej Rady Gminy Rybno.



Rada Gminy w glosowaniu jara'n;rm na ustawo&y sklad Rady 15 Radnych w obecnos.i 14

Radnych, glosami:

-,,2a"-7,

-4Ptzeciw" - 7

-,,wstrryrnui4cych si9" - 0

nie uwzglednila wniosku formalnego w sprawie zdigcia z porzldku dziennego obrad

proiektu uchwaly w sprawie powolania Mlodzie2owei Rady Gminy Rybno.

W glosowaniu nie bral udzialu Radny Pan Marian Granica.

Nastepnie Pan Andrzej Komacki - Przewodniczecy Rady poddal pod glosowanie porz4dek
obrad

Rada Gminy w glosowariu jawn1.m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radaych glosami:

-..2 " -I
- .Przeciw' - 5

- ,,wshzymuilcych sie" - 1

przyjgla pozqdek obrad XIV sesii Rady cmint kt6ry po otwarciu sesji, stwierdzeniu

prawomocnobci obrad i przedstawieniu porzedku obrad jest nastepujqcy:

4. Przliecie protokolu z XIII sesii Rady Gminy.

s.Sprawozdanie z dzialalno6ci migdzysesyinei W6ita cminy Rybno.

6.Podfgcie uchwal w nastgpuilcych sprawach:

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2015-2020,

2) zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 2015 rok,

3) podatlu od Srodlow ha-nsportowycl-

4\ zarz4d,zenia pobons podatk6w stanowiacych dochody gminy w drodze inlasa, olqeslenia

inkasent6w tych podatk6w oraz wysokosci wlnagrodzenia za inkaso,

5) ustalenia stawek, zasad poboru i telminu plahosci oplaty od posiadanych ps6w na terenie

Gminy Rybno,

6) zwolnien z poda&u od nieruchomosci,

4 obnjzenia sredfiei ceny skupu Zyta przyimowanejjalo podstawa naliczania podatku

rolnego w 2015 roku na terenie Gminy Rybno,

8) okre6lenia r.r,ysoko6ci stawek poda&u od nieruchomosci,



g)oplaty targowej,

1o)okreslenia wzor6w formularzy w sprawie podatku od nieruchomosci, rolnego i le6nego,

deklaracji na podatek od nieruchornosci, deklaracji rn podatek rohp deklaracji na podatek

lesny.

1l)uchwalenia wieloletniego programu wsp6lpracy z organizacjami pozaxz4dowyfii n lata

201G2020,

12) zmiany uchwaly w sprawie powolania dorarnej komisji Rady Gminy Rybno,

13) nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu w miejscowosci Rybno przy ulicy

Wyzwolenia,

14) powolania Mlodzie2owej Rady Gminy Rybno.

T.Wolne wnioski i zapl'tania.

8.zamknigcie obrad.

W glosowaniu nie bral u&ialu Radny Pan Marian Granica.

Ad.4. Przyiecie protokolu z XIII sesii Rady Gminy.

Przewodnicz4cy Rady zwr6cil sie do Rady o zabranie glosu w sprawie protokolu z XIII sesji

Rady Gminy.

Uwag do protokolu nie wniesiono. Pan Andrzej Kornacki - Przewodnicz4cy Rady poddal

pod glosowarfe protok6l z XIII sesji Rady Gminy:

Rada Gminy w glosowaniu iawnyn na ustawory sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 14
Radnych, glosami:
- I - ,,2a",
- 0 - ,,przeciw"
- 6 - ,,wshzymuj4cych sie"
protok6l z XIII sesji prryjgla.

W glosowaniu nie blal udzialu Radny Pan Marian Granica.

Ad.S.Sprawozdanie z dzialalno6ci miedzpesyinei W6jta cminy Rybno.

Przewodnicz4cy Rady - Pan Andrzej Komacki zu,.r6cil sig do W6jta Gminy o przedstawienie

Radzie spra\ir'ozdania z &ialalno6ci migdzysesyjnej.

W6jt Gminy - Pan Tomasz Wggrzynowski przedstawil Radzie sprawozdanie miedzysesine

z dzialalnosci za okres od,29 paidziemika 2Il5 r. do dnia lT listopada 2015 r.

Sprawozdanie stanowi zal4cznik do niniejszeto protokolu.

Nastepnie przedstawil inJomracje wiasniajqce:

. W Koszelewach trwaj4prace zwi4za e zbltdow4 dr6g osiedlowych.



. W dniu 04 listopada 2015 r. zostaly zakorlczone roboty zwi4zane

z przebudow4 linii eneryetycznq SN15kV koliduj4cej z boiskiem treningowym na stadionie

w Rybnie.

.Rozbudowa wodociqgu wiejskiego w miejscowosci: Prusy, Koszelewy, leglia i Gronowo

. W dniu 13.11.2015 odbylo sie spotkanie z przedstawicielami Zarz4du Melioracji i

Urz4dzen Wodnych w sprawie opracowania Programu Malej Retencji Woiew6dztwa

Warmirisko Mazurskiego na lata 201G2030

.W dniu 13listopada br. odbylo sie spotkanie z pracownikami ZMiUW w Dzialdowie przy

udziale soltys6w wsi wla6cicieli gospodarstw rybackich w sprawie opracowania ,,Programu

malej retencji wojew6dztwa warmirlsko - mazurskiego na lata 2016 - 2030'

. Wykonano S-letnQ kontrole stanu technicznego obiektu hydrotechnicznego g. jazomostu

w miei8cowo6ci Rumian

. Budowa faimy fotowoltaicznej o mocy do 1 MW wraz z infrastruktur4 towarzysz4cq

. W dniu 11.11.2015 w Rybnie odbyl sig XVlll Bieg Niepodleglosci

. W miejscowosci Koszelewy uruchomiony zostal punkt biblioteczno-kulturalny

. W dniu 9 listopada w miejscowo6ci Koszelewy odbylo sie szkolenie na temat wsp6lpracy

samozqdu terytorialnego z organizaqami pozarz4d,owy')].i

. W dniu 5 listopada o godz. 18:00 odbylo sig oficjalne otwarcie Swiedicy nad salq OSP w

Rybnie, kt6re zorganizowalo Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoju Gminy Rybno

. W dniu 5 listopada 2015 r. w Zespole Szkol w Rybnie odbyla sie konlerenqa ,,Ptaki

terendw wiejskich".

.Dokonano odbioru lekkiego samochodu rato(miczo-gasniczego dla OSP Jeglia. Warto6a

zam6wienia wyniosla 129 800,00 21. Na zalup pozyskano dofinansowanie Zarz4du

Gl6wnego ZOSP RP w wysokosci 50 tys. zl oraz dotacje w wysokosci 23 940,00 zl udzielonq

przez Powiat Dzialdowski.

. Pozyskano nieodplakde 50 szt. materacy koszarowo-polowych z jednostki wojskowej

. Umorzenie zaleslosci Dodatkowvch:

.t) Wditek od ietuchornoici: osoby lizyczae 0 decyzji na kwotg 0,00 zl

b) podatzk tolxy osoby fizyczne 0 decyzji na kwotg Q00 zl

c) podatek bsny osoby fizyczne 0 decylinakrrote 0,00 zl

d) podatek od 

'rodhito 
ftanspottowch osoby fzycz e i prawne 0 decy4i na kwote 0,00 zl



2. Odroczenie terminu plah:rosci

a) podatek od fliaflchomoaci osoby lizyczfie 0 decy4i na kwote 0,00 zl

b) podatek rcl ll osow fzyczle 0 decyzji na kwote 0,00 zl

3. RozloZenie zaleglo6ci na ratv:

a) podatek rolny i od hieruchontoici osoby fzyczne i prawne 0 decyzii

na kwotg 0,00 zl

(sprawozdanie stanowi zal4cznik do protokolu).

Pytania do sprawozdania wnie6li:

Radny - Par Piotr Rydel ,, Panie W6jcie wspomnial Pan o konferencji kt6ra odbyla sig w

sprawie w6d opadowych rnalej retenqi. Konferencja taka odbyla sie r6wniez w Rumianie.

Milo byloby na nastgpnq konJerenqe otlzy1naf zaproszenie.

Zabraklo informacji o Stowarzyszeniu - milo byloby aby6my mogli tei byC zaPraszani na

spotkania organizacji pozarz4dowych.

W6jt - Parr Tomasz Wggrz;'nowski: ,,spo&anie dotyczylo opracowania plogramu malej

retencji. Uczestniczyli r62ni przedstawiciele.

JeZeli chodzi o organizacje pozarz4dowe - to Stowarzyszenie na Rzecz Rozwoiu Gminy

Rybno zaprosilo mnie na otwarcie swojej 6wietlicy. Cieszy mnie, ie Stowalzyszenie to

dziala, 2e iest aktywr'e,"

Radny - Pan Pioh Rydel: ,ja m6wig o spotkaniu w Koszelewach. To bylo spotkanie

organizacji pozarz4dowych. Nastepnym razem, kiedy bgdq organizowane spotkania z

organjzacijafi\ pozaruqdowymi, proszg aby nasze Stowarzyszenie bylo zaproszone.

W sprawie malej rctencji, to w Rumianie od wiosny mala retencja jest tworzona."

Radny - Pan Pioh Karnifski: ,,kolega wspornnial o spotkaniu w Koszelewach. To bylo

szkolenie dla Stowarzyszefi. Nie wiem dlaczego pornija sie wszystkie Stowarzyszenia.

Proszg o poinformowanie o kolejnych szkoleniach."

Wicepzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,, trudno mi powiedziec dlaczego nie

wszystkie organizacje zostaly poinformowane. Natbli.Zej spotkanie odbedzie sig w dniu

jutrzejszym o godz. 12:00 w sali konferencfnej Urzedu Gminy."



W6jt - Pan Tomasz Weglzlmowski:. ,,za7eZy nam,zeby wszystkie organizacie byty, nie

lobimy iadnej selekqi."

Wiecq pytari nie wniesiono.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady udzielil glosu mieszkance wsi Rybno Pani Marii Biegajskiei

kt6ra zwr6cila sig o uwzglednienie w bud2ecie na 2016 rok Srodk6w na rozbudowg linii

wodociAgowej na ulicy Lubawskiej kierunku Rumiana.

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,mam przyzwolenie Rady, je2eli chodzi o wodg

rozbudowg sieci wodociEgowej. To hoche hwa".

Ad.6.Podjtcie uchwal w nastepuiqcy.h sprawach:

1) zmianJr Wieloletniei ProEno4v Finansowei Gminy Rvbno na lata 2015-2020,

Przewodnicz4cy Rady poprosil o wia5nienia PaniA Zdzislawe Kanicz Skarbnik Gminy.

Pani Zdzislawa Kanic z wskazala i2:

,,zmiany w Wieloletniei Prognozie Finansowej dotyczq uchwaly Nr XIll/96/ 1'5 z 29.70,20L5t.

W momencie, kiedy odci4zyli6my wielkosa kredytu.

W dniu 17 listopada 2Ol5 roku dokonarro uzupelnienia danych w zalaczniku Nr I

do uchwab Nr XII/95/15 Rady Gminy Rybno z dnia 29 paidzienika 2015 r. w
sprawie zmiany Wieloletniej Progoory Finansowej Gmity Rybno

r,alatd2OlS - 2O2O i wlrnienione niz,ej pozycje otrzymuja nowe brzmienie: w tJrm

Pozycjal

Lata: 2015

2016

20t7
20ra
2019

2020

na pokrycie
deficytu
budietu

4.2.1

793 828,OO zl 350 O00,OO zl

Rozchody Kwota
defrc)'tu budieru dfugu
budiretu

O34 4OO,OO A 3 325 163,21 zl

I O74 7OO,OO zl 2 25O 463,21 zl

992 263,21 zl 1 25a 2OO,OO zl

649 7OO,OO zl 608 500,00 zl

465 500,00 zl 143 000,00 zl

143 000,00 zl O,OO zl



Nast€pnie w dniu 17 listopada 2015 roku zmieniono wysokosi dochod6w

i wydatk6w roku 2015.

Dochody

Dochody Gminy Rybno w roku 2O15zwigksza sie o kwote 3 296,00 zl

i po zmianie wynoszA E 33101a,97 zl.

Wydatki

Wydatki Gminy Rybno w roku 2O15zwigksza sig o kwote 3 296,00 zl

i po zmianie vr')'noszq 26 474 846,972,1,

Przychody

Przychody nie ulegly zmianie i w].nosze 2 178 228,00 zl, w tyr .

- kredyt wwysoko6ci350 00O00 zl.

- irne Zr6dla (wohe 5rodki)wynosz41 828 228,00 zlotych.

Rozchody

Rozchody pozostaj4 na tym samym poziomie i W^osz41, O34 400,00 zl,

w tym:

- splat^ poiyczek ZWFOS w wysoko6ci 359 40O00 zl,

- splata kredyt6w w wysokosci6Ts 000,00 zl.

Finansowanie defic]rtu i pzeznaczenie nadwyiki

Deficyt budZetu w wysoko6ci 1 143 828,00 zl oraz planowana splata rat kredyt6w i poZyczek

w wysoko6ci 1034 400,00 zl zostanie pokryta przychodami z innych Zr6del (wolnych

6rodk6w) w wysoko5ci 1828 228,m zl onz kredytu w wysokoki 350 000,00 zl.

Kwota dlugu

Kwota wykazana jako dlug na koniec 2015 roku jest w)'nikiem dzialania: dlug

z poprzedniego roku + zac4gany dlug w 2015 roku - splata dtugu w 2015 roku. W pozycji

tej nie uwzglednia sie dfugu zwi4zk6w, do kt6rych nale2y gmina.

Pla.nowa.na kwota dtugu na koniec 2Ol5 roku wlmosi 3 325 l63,2l,2lzlotyc}j..

Nastepnie Przewodniczqcy Rady otworzl dyskusjg nad projektem uchwaly, w kt6rq glos

zabtali:



Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Pani Skarbnik je2eli Pani to osiagnie to wielki sukces, je2eli w

2020 roku dlug Gminy bgdzie wlarosil zero."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Karricz: ,,ta kalkulacja jest na dzieft dzisiejszy."

w6it - Pan Tomasz wggzl,nowski: ,je2eli chodzi o kredytowanie gminy s4 sytuaqe, kt6re

sq wskazane. Na przyklad w przypadku inwestycji kanalizowania Hartowca. Naipierw

musimy wlo2yi wlasne pieni4dze."

Wiecej pytan nie wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. Po odczytaniu Przez

Wiceprzewodniczqcego Rady proiektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecnogci 15

Radnych, glosami:
- L5 - ,,24 ,
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wshz5rmuj4cych sig"
podigla uchwalg Nr xIvA045 w eprawie zniany wieloletniei Prognozy Finansowei na
lata 2015-2020.
Uchwala stanowi zal4cznik do protokohl

2l zmian w bud2ecie Gminv Rybno na 2015 rok

PrzewodniczEcy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodniczqcego Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolrrictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra Gurgielewicza.

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz poinformowal, iZ projekt uchwaly w sprawie zmian w

bud2ecie na 2015 rok zostal pozyv,vrlie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady poprosil o wia6nienia Skarbnik Gminy.

Skarbnik Gminy - Pan Zdzislawa Kanicz wyja6nila, i2 w dniu dzisiejszym tj. dnia 17

listopada 2015 roku wprowadza sie zmiany nastgpuj4co:

Dzial 750 Adminbtracia publiczna

Dokonuje sie przeniesienia miedzy paragrafami wydatk6w bieiacych w tozdziale ,,Urzgdy

Gmin' w wysokoSci 3 000,00 zl z przezfiaczeniem na szkolenia ptacownik6w.

Zmniejsza sig wydatki biez4ce w wysoko6ci710O0,00 zlw rozdziale ,,Urzgdy Gmin".



Dziatr l Urzgdy naczelnych organ6w wladzy paistwowej, konkoli ocluony prawa oraz

sldownictwa

Dokonuje sig przeniesienia migdzy paragralami

58,22 zl z ptzez;naczenie/lr na zakup material6w

do Sejmu i Senatu".

wydatk6w bie2Acych w wysoko6ci

i wyposaZenia w rczdziale ,,ldybory

Dziatr 7 54 B ezpie.zefistwo publiczne i ochrona pzeciwpoiarowa

Zwigksza sig wydatki bie24ce w wysoko6ci 10 000,00 zl na zaktp matedal6w

iwyposazefia otaz zakup uslug pozostalych w rozdziale ,,Ochotnicze straze poiatarc" .

Zmniejsza sie wydatki bieZace w wysoko6ci 5 000,00 zl.

Dzial 801 O6wiata i wychowanie

Dokonuje sie przeniesienia planu migdzy paragrafami wydatk6w bieZQcych

w poszczeg6hych rozdzialach w wysokoSci 22 572,00 zt z ptzez aczenienr na wydatki

osobowe niezaliczane do wynagrodzeri, w;'nagrodzenia osobowe pracownik6w, pochodne

od w)'nagrodzei zakup uslug pozostalych oraz szkolenia pracownik6w.

Dzial 851 Ochrona z&owia

Dokonuje sig przeniesienia migdzy paragrafami wydatk6w bie2qcych w wysoko6ci 2 000,00

zl z przeznaczeriem na zakup rnaterial6w i wyposaZenia w rozdziale ,,Przeciwdzialanie

alkoholizmowi" .

Dzial 852 Pomoc spoleczna

Zwieksza si9 dochody i wydatki bieZ4ce na podstawie Decyzji Nr FK363/2075,

Woiewody Warmifisko -Mazurskiego w wysokosci 3 113,00 zt w rozdziale ,,Swiadczenia

rodzinne, zaliczka alimentacyjna oraz skladki na ubezpieczenie emerytalne i rentowe z

ubezpieczenia spolecznego".

Zmniejsza sie dochody i wydatki bie2ace na podstawie Decy4i Nr FK 342/2015 i Nr FK

363/20'15 Wojewody Warmirlsko -Mazurskiego w wysoko6ci -l 457,00 zl w rozdzlale

,,Dodatki mieszkaniowe".

W tozdziale ,,Wspieranie rodziny", ,,O6rodki pomory spolecznej" i ,,Uslugi opiekuncze"

dokonuje sig przesunigcia migdzy paragralami wydatk6w bieiAcych w wysokoki
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2 783,00 zl z przeznaczeniem na wlmagrodzenia osobowe pracownik6w oraz r6ine oPlaty i

skladki.

Dzial9fi) Gospodarka Komunalna i ochrona Srodowiska

Dokonuie sie przesuniecia migdzy paragralami wydatk6w bie24cych w wysokosci

L 000,00 zl z pneznaczeniem na zakup ushrg pozostalych.

\N tozdziale ,,Oswiedenie ulic, plac6w i dr6{' zwigksza sie wydatki maj4tkowe

w wysokoki 6 00O00 zl tworz4c zadanie inwestycyjne pn. ,,Budowa plzylacza oswietlenia

na drodze Nr 185064N do plaiy nad ieziorem Zarybinek w Rybnie"

Dzial 926 Kultura firyczna

Zwigksza sig dochody i wydatki biez4ce w wysokosci -l 640,00 zl - do wysokosci

otrzyntanych 6rodk6w od sponsor6w, darczyric6w celem zorganizowania Biegu

Niepodleglosci.

Dokonuje sie przesuniecia migdzy paragrafami wydatk6w bieiqcych w wysoko6ci 4 025,00 zt

z przeznaczeniefir na zakup uslug pozostalych, zakup rraterial6w oraz zakup uslug

zdrowotnych.

Nastepnie Przewodniczqcy Rady otworzyl dyskusje nad projektem uchwaly. Pytart nie

wniesiono. Przewodniczacy Rady zar*n4l dyskusje. Po odczytaniu przez

Wiceprzewodniczqcego Rady proiektu uchwaty, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawn)m na ustawowy eklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15
Radnych, glosalnil
- 15 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
- 0 -,,wstrryrnulqcych sig"
podigla uchwalg Nr XrVy'Os/ls w sprawie zmian w bualiecie cminy Rybno na 2015 rok
Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

O godz. 10 min.40 Przewodnicz4cy zarzqdzil przerwg w obradach do godz. 10 min.50.

Po przerwie Przewodniczqcy Rady wznowil obrady.

3l podatku od Srodk6w trangDortowvch

Przewodrricz4cy Rady poprosil o pizedstawienie opinii Przewodniczqcego Komisji Rozwoju

Gospodarczego Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra Gurgielewicza.
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Radny - Pan Pioh Gurgielewicz poinforrnowal, iZ Projekt uchwaly w sprawie poda&u od

6rodk6w hansportowych zostal pozytywnie zaoPiniowany przez komisje stale.

Nastepnie Przewodrricz4cy Rady otworzyl dyskusje nad Projektem uchwaly. Pytai nie

wniesiono. Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusjg. Po odczytarit przez

Wiceprzewodniczqcego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu iawn;mr na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych, glosamii
- 15 - ,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wetrzt'muilcych sig"
podigla uchwalg Nr XIV[0([5 w sprawie podatku od Srodk6w hansPortowych.
Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

4) zar"zadzenia poboru podatk6w stanowiicvch dochody sminv w drodze inkasa'

okre6lenia inkasent6w tych rrodatk6w otaz wJ.soko6ci rdynaqrodzenia za inkaso

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodniczacego Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Roliictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra Gurgielewicza.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, i2 projekt uchwaly w sptawie'zalz4d,zenia

poboru podatk6w stanowiqcych dochody gmrny w drodze inkasa, okre6lenia inkasent6w

tych podatk6w oraz wysokosci wynaglodzenia za in]<aso zostal pozytywnie zaopiniowany

przez komisje stale.

Nastepnie Przewodnicz4cy Rady otwolzyl dyskusie nad projektem uchwaly. Pytan nie

wniesiono. Przewodniczqcy Rady zamknql dyskusjg. Po odczytaniu przez

Wiceplzewodniczacego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustaworay sklad Rady 15 Radnych w obecnosci 15
Radnych, glosami:
- 15 - ,,2a",
-O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymui4.y(h sig"
podigla uchwale N1 XIVA07A5 w sprawie zarz4dzer.ia poboru podatk6w stanowi4cych
dochody grniny w drodze inkasa, okre6lenia inkasent6w tych podatk6w oraz wysoko6ci
wynagrodzenia za inkaso.
Uchwala stanowi zalqcznik do protokofu.

5) ustalenia stawek, zasad poboru i terrninu plahro6ci oplatv od posiadanych psdw na

tererde Gminv Rvbno

Przewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii Pzewodnicz4cego Komisji Rozwoju

Gospodarczego, RoLrictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Pioha Gurgielewicza.
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Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, ii Projekt uchwaly w spmwie ustalenia

stawek, zasad poboru i terminu Platnosci oPlaty od posiadanych Ps6w na terenie Gminy

Rybno zostal pozytywnie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastgpnie Przewodrricz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Pioh Rydel ,,w uchwale iest wskazana oPliata w kwocie 10 zl od kaidego psa

Rolnicy zgodnie z ustawa mogE posiadae 2 psy bez oplaty. Na komisii wnioskowalem za

tym, aby w og6le nie pobieraC oPlaty od posiadanych ps6w Wedlug rrmie test to

naduzy'wanie kompetencji Gminy w stosuntu do obywateli."

Radny - Pan Piotr Kamifski: ,doch6d dla gminy z tego tytulu tj. 4 tys. W jaki spos6b mozna

zweryfikowai ilosa Ps6w oraz w jaki spos6b moZemy egzekwowaa, kto i ile ma Ps6w?

Soltysi raz do roku zbiemj4 takie informacje tyko, ie te informacje niekoniecznie s4

wiarygodne. Poszedlbym bardziE w strone szczePienia tych Ps6w."

Stys wsi Rybno - Pan Henryk Wi6niewski: ,jeircli d].odzi o sPisywanie Ps6w, to soltysi

muszA pisae tyle ile wlasciciel wskaze. Dla mnie teZ jest waZniqsze szczePienie. Czy uchwala

zawiera zwolr.je iaz oplaty od posiadanych ps6w?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Dlzystek wiasnil, iZ takie zwoLtienia reguluie ustawa i nie

no2na ich sytuowaa w uchwale. Przepisy ustawy stosuje sie bezwzglednie, dlatego

zwohienia nie s4 wpisane w uchwale, bowiem zarvsze funkcjonuj4."

Radny - Pan Piot! Rydel ,,wczoraj byla dyskusja na celowosciq partycypacii naszei Gminy w

schroniskach. Jak to sie ma do prawa unijnego, ie nasz samorz4d obarczony jest

utrzymaniem scluoniska. To kosztuie Gmine tysi4ce zlotych, nale2aloby sie zastanowid nad

prawnym aspektem."

Radny - Pan Piotr Kaniriski zwr6cil sig do radcy prawnego o wskazanie podmiot6w

zwolnionych z oplaty.

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek powoluj4c sie na ustawe o podatkach i oplatach

lokalnych wskazal podmioty uprawnione do takich zwolriefi.
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Wiecej pytaf nie wniesiono. Plzewodrfcz4cy Rady zamknal dyskusjg Po odczytaniu przez

Wicepzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu iawn)'rr| na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych, glosami:
- 13 - ,,2d",
-7 - ,,ptzeciw"
- 1 -,,wstE''mujEcYch sig"
podigla uchwalg Nr XIVA0ryls w sprawie ustalenia staweb zasad poboru i terminu

platnosci oplaty od posiadanych ps6w na terenie Grniny Rybno.

Uchwala stanowi zalacznik do protokolu.

6l zwolniei z podatku od nieruchomo6ci

Przewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii Pzewodniczqcego Komisji Rozwoju

Cospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra Gurgielewicza.

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie zwolr.ie'i. z

podatku od nieruchomo6ci zostal pozytywnie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastepnie Przewodniczecy Rady otwozyl dyskusje nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radry - Pan Piotr Rydel ,,Pan W6jt id4c do wybor6w obiecal pomoc przedsiebiorcom, Ze

stworzy speqaha strefe ekonomicznE. Chcialbym zaapelowad do Pana W6ita Zeby zwolnii z

poda&u od nieruchomosci naszych przedsigbiorc6w. Id4c do wybor6w, jako kandydat na

radiego m6wilen, 2eby cala nasza Gmina byla takQ wolnq stref4 ekonomiczn4. W uchwale

iest wskazane, Ze drogi wewnetrzne z wyjqtkiem dr6g zwi4zanych z prowadzeniem

dzialahoSci gospodarczej nie sE zwolnione z podatku od nieruchornosci. Przedsiebiorcy ci

rnaj4 droge, kt6rA muszq utrzymad to jeszcze ja temz opodatkuiemy."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,2 Pana wypowiedzi wnioskuig, 2e Pan Radny ZAda

zwolnienia przedsigbiorc6w z podatk6w. Podatki trzeba placif. Jezeli chodzi o drogi, to

opodatkowanie dr6g to przych6d prawie 2 ty6. Jezeli droga zwiAzana jest z dzialalno6ciq

gospodarcz4, musieliby6my naipierw ich z,lpyt^t czy chcQ zmienii taki spos6b

opodatkowania. Na lorum Biznesu ci przedsigbiorcy nie podnosz4 sprawy podatk6w.

Pod^osz4 raczej sptawy zwi+za e z infrastrukfurA, drogq, energi+ gazem. To sQ dla nich

zasadnicze problemy, a nie podatki."



Radny - Pan Piotr Rydel: ,,m6wie o tym, ie drogi wewnetrzne stajq srg dalej drogami

wewnghznymi. Jezeli przedsiebiolcy maie p1aci6 2 ty6. . . to s4 drogi dojazdowe do ich

pEedsiebior6tw, a pan chce im oPodatkowad te drogi. W Pana Progmmie wyborczy'm bylo

twoEenie specjalnych stref ekonomicznych. Pan dobrze wiedzial, 2e jezeli taka sPeqalia

shefa ekonomiczna Powstanie, to w tej strefie nie bqdzie Pan pobieral podatku od

nieruchomosci. Nie m6\4rie o komunikacji tylko o podatku od nieruchomo6ci."

w6it - Pan Tomasz Wegrz)'nowski: ,,jest taki punkt wolae wnioski i zaPytania, to w6wczas

moiemy pom6wif o wolnej strefie ekonomicznej. Proszg zwr6cic lwage .zego dotyczy

uchwala. Je2eli chodzi o drogi to jest sytuacja zastana, przedsiebiorcy nie wnosili uwag do tej

drogi wrecz przeciwnie."

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,Panie Piotrze, czy $mosi Pan wniosek

formdny o zmiang uchwaty, czy sugerute paf.z'lj,ia y naptuyszlosa?"

Radny - PajI Piotu Rydel: ,,w sprawie zwolnieri z podatku rozmawiamy Panie W6jcie Nie

rozmawiamy o wolnych wnioskach. Jezeli tak, to skladam ten wniosek w sPrawie

zwolnienia takiej drogi z podatku."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,to jest ingerencja w Ee6i uchwaly. Skoro zmiana

dotyczy he6ci projektu uchwaly, to jeieli projektodaw.a wytu2a zgode, Zeby w tej kwestii

zmja y otworzyt dyskusje, to tak. Jeieli nie, to Rada glosuje nad projektem wniesion)'m

przez W6jta."

W6jt - Pan Tornasz Wegrzfnowski: ,,prosze o hypowiedzenie sig przewodniczqcego komisji

wsp6liyclr jakie stanowisko nypracowala komisja. Podtrzymuje tresa uchwaly i prosze o

podjgcie."

Radry - Pan Piotr Gurgieley/icz wyja6nil, 2e jt|z przedstawil stanowisko komisji.

Zasugerowal wykre6lenie z projektu uchwaly zapisu ,,2 wyj4tkiem dr6g zwiL4za ych z

prowadzeniem dzialalnosci gospodarczej."

Radny - Pan Pioh Kaminski: ,,Panie W6jcie, czy kto6 bedzie zawiedziony, 2e nie musi placii

podatk6w, chyba nie. Panie mecenasie Rada tworzy piawo. Jezeli jest wola Radny Zeby cos
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zmienic w danej uchwale, to chyba mamy takie prawo to zrobii Nawet bez zgody tego, kto

uchwalg przygotowal."

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,analizowalem Ploblem z firmami, kt6rych ten problem

dotyczy. kzedsigbiotcy s4 za tylr., aby te drogg ptzel$ Urz4d' Gminy. Moze to nie sa

obcifenia, ale tam jest kilak os6b, kt6re musza sie porozumied irurych kwestiach. Moie

Urz4d Gminy pochyli sig nad pracodawcami, kt6rzy zatrudniaj4 duZo os6b z terenu naszei

Gminy i przejmie te drogi."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,nie wien! o kt6rej dlodze Pan m6wi. PodErzewam, 2e

chodzi o drogg do Parra Podowskiego."

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,chodzi o teren dawnego Ggu" .

W6it - Parr Tomasz Wegrz)'nowski: ,,Ci wla6ciciele musz4 wszyscy wyraziC chga, bo ta droga

ma kilku wlaScicieli. Cieszyl bym sig bardzo, aby przejqa te drogg. W tym kierunku idziemy.

Ptopozyaa musi wyj6i ze sbony wlaJcicieli. Tam wlakicielami sq r6zne podmioty i maj4

r6ine zdanie na ten temat."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,skladam wniosek forfialny o zwotdenie z podatku od

nieruchomosci. To co Pan powiedzial w swoim programie, ie stworzy Pan wolne shefy

ekonomiczne, chce Zeby bylo r6wnouprawnienie."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek wskazal, 2e odpowiedzi na kwestie tworzenia

prawa naleZy szul(af w Statucie Gminy oraz ustawie o samorz4dzie gminnym.

Wiceprzewodniczacy Rady - Pan Daiiusz Tara wni6sl wniosek formalny o zakoriczenie

dyskusji nad projektem uchwaly w sprawie zwolnierl z podatku od nieruchomoBci.

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,nie rozumiem, padl w.niosek formalny Pana Pioha Rydla,

zostaje odrzucony, kolejny wniosek Pana Przewodnicz4cego. Je2eli padt wniosek formalny,

to .wystarczy go przeglosowa6 i nie dyskutowad na taki czy inny temat."

Wiecej pytai nie wniesiono.
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Przewodnicz4cy Rady Poddal pod glosowanie wniosek formalny Radnego - Pana Dariusza

Taly w sprawie zakofczenia dyskusji nad projektem uchwaly w sprawie 7'wolnie}l. z

poda&u od nieruchomosci.

Rada Gminy w glosowaniu iawn5rm na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych, glosami:
-7 -,,2a",
-S - ,,ptzeaiw"
-3 - ,,wstrz''mujlcych eig"
uwzglgdnila wnibsek Radnego Pana Dariusza Tary w eprawie zakoriczenia dyskueii nad

prolektem uchwaly w sprawie zwolnieri z Podatku od nieruchomo6ci.

Po czyt Przewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskwjg. Po odczytanin przez

wiceprzewodniczecego Rady projektu uchwaly, poddal go pod glosowanie

Rada Gminy w glosowaniu jawn)'rn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radnych, glosami:
-8 -,,2a",
-6 - ,,ptzeciw"
-1 - ,,wstrzymui{cych siF"
podifla uchwal? Nr Xryl09^5 w sprawie zwolniei z podatku od nieruchomo6ci.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

7) obniienia Sredniei cenv skupu zvta pzyimowaneij4kglqdg@g!4llez44i4Jgd4lkq

rolneeo w 2016 roku na tetenie Gminv Rvbno

Pzewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodnicz4cego Komisji Rozwoju

Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotn Gurgielewicza.

Radny -- Pan Pioh Gurgielewicz : ,,w okresie lehim toczyla sig walka na tetnat zwalcza ia

suszy. Odbywaly sie komisje, toczyla sie dyskusja na komisjach i sesjach. Mieszkancy,

rolnicy wnosili apele. Apel w tej sprawie zloiyk r6wnlei przedstawiciele Izb Rolrliczych.

Jestem zaskoczony przedstawion)'m projektem, kt6ry zallada obniZenie podatku z 53,7521

na kwote 53,0021. Poprosilbym o opinig obecnych tu przedstawicieli lzb Rolniczych. Rolnicy

prosili lImie abySmy zastanowili sie nad tym podatkiem'. Po czym odczytal pismo

Wamirlsko-Mazurskiej Izby Rolniczej przedstawiajEce opinie na temat przedstawionego

przez W6jta projektu uchwaly w sprawie obnizenia Sredniej ceny skupu zyta przimowanej

jako podstawa naliczania podatku roliego w 2016 roku na terenie Gminy Rybno.

Radny - Pan Piotr Kamir1ski: ,,skladam wniosek formalny o obni2enie do kwoty 50 21.

Owszem budowa stacji meteorologicznej jest potrzebna, ale przy udziale ft dw. Czy teraz

Gmina ma wszystko robit za naszkrq, znaszych podatk6w?"
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Radna - Pani Agnieszka Wysocka: ,,lepiej PozostawiC kwote na dotychczasowym Pozromte'

n12 obrnzyt o 75 groszy, to posmiewisko dla Rady Ludzie nas wybrali i Powinnismy sig

stosowrrie zachowaC."

Radry - Pan Piotr Rydell ,,niedawno odbylo sie sPotkartie rolrrik6w w sPrawie suszy z

udzialem posla Pana Babalskiego, Pana W6tta, przyszlego posla Pana Gontatza oraz

przedstawicieli Izb Rolniczych. Padlo w6wczas stwierdzenie, Ze rolrdcy ponie6li shaty w

20%. W tej chwili dowiaduie sie, 2e nie ma suszy. Albo Pan W6jt zakPil sobie w6wczas z nas

kilka miesiecy temu, albo ter zbqdtny Powaitni."

wiceprzewodniczEcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,obnizanie Podatk6w iest bledem, sq inne

drogi. Rozumie sytuacje rolnik6w, bylbym raczej za umarzaniem Podatk6w,

rozpatrywaniem wniosk6w ind]'widualnych. Obni2enie podatk6w tei grupie spolecznei

moie rodzia roszczenia innych gnrp."

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,,przy wskaz''waniu na zmniEszenie podatk6w Plosze o

wskazanie z jaliej puli pieni€dzy musimy obciec. Icrida wasza decyfa pociqga za sobq

Pewne ruchy finansowe.

Do Radnego Pana Kamirlskiego wczoraj na komisji proponowal Pan stawke 53 zl. Niech sie

Pan zdecyduje, kt6ra wersja jest Panu bli.zsza. Jestem w stalym kontakcie z rolnikami. Nawet

na komisji pytalem Radnego Pana Granicg, czy dla niego podatek jest problemem. Ceny

iywca s4 wazne, nie podatek rolny. W zamian proponuje finansowanie staqi

meteorologicznej, kt6ra jest potrzebna, Rolnicy chc4 wiedziet czy jest susza czy nie. Nie jest

talg 2e w zamian nie jest nic lobione, jest staqa meteorologicaD, drogi dojazdowe."

Radny - Pan Piotr Kamirlskl ,,na koicu komisji wskazalem, ie bede wnioskowai o kwote 50

zl. Wnioskuje o kwote 50 zl. W1'nik glosowania na komisji nie jest wiqiqcy."

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,obiecalem rolnikom, Ze r6wniez b9d9 wnioskowal o

kwotg 50 zl. Jednak Izba Rolnicza poz1t1'\a,'nie zaopiniowala wniosek na 53 zl. MySle, ie dla

dobra Gminy i rolrrik6w przimimy kwote 53 zl. My319, 2e rohicy zrozumiej4 sytuaqe i
bgd4 te kwotg w stanie zaplacie"
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Radny - PaIr Madan Granica: ,,Panie W6jcie dlaczego Pan si9 sugeluie moim nazwiskiem

Czy ja m6wilem, ze nie mam problem6w w placeniu Podatk6w? Dobrze Pan wie, ze nie

placa podatk6w, bo mam ulge budowlanq i to Zadna taierffdca. Po drugie wynikly tu r6ine

sptawy, sltsza, i,e ma Par. 
^obit 

ttr uklon w strone rolnik6w w sPrawie suszy...to bysmy

inaczej rozmawiali. Ale my flie nramy o cz)'rn. To co Pani Agnieszka sugerowala, 2e bgd4 sig

z nas Smiali, podhzyrnajmy kwotg 5321. Jesli mamy robit ulgi podatkowe, to nie r6bmy

uklonu tylko w strone rolnik6w. To co wczoraj powiedzialem na komisji, ze te 5321, jak Pan

W6it tu sugerowal to ma byd w zatlial za utrzymanie drogi do gosPodarstw, kt6re w

wiekszo6ci znaiduiq sie wybudowaniu. Zadbajmy o odsnie2anie, Zeby mozna bylo tam

dojechaa."

Radny - Pan Pioh Rydel: ,,chcialbym odnie6t sie do wypowiedzi Pana Tary, nie rozumie

mamy nie podejmowaa uchwaly o obniieniu podatku a rozpatrywai ind''widual:ne wnioski

o umozenia podatku? Prosze o opinie naszych przedstawicieli lzby Rolniczej - bo okazuje

sie, 2e w6wczas byla susza a teraz jej nie ma."

WiceprzewodniczEcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,m6wilem tylko, ze obnizenie podatku

jednej giupie spolecznq pociEga za sob4 to, Ze irme grupy spoleczne teZ z takim roszczeruem

mogE wyst4Pic."

Radny Warmirlsko-Mazurskiej lzby RolrLiczej - Pan Tomasz Bielecki wskazal, Ze sytuacja

rolnik6w iest bardzo zla. Wsp6lrrie z Baldomiejem Lewalskim wnioskowali o obnizenie

podatk6w, kierujqc tym samy pisma w sprawie suszy m.in. do Wojewody Warmirlsko-

Mazurskiego. Podkre6lil znaczenie shqi meteorologicznq dla lokalnych rohik6w. Apelowal

o rozmowy na temat suszy z komisjami rolnictwa na szczeblu gmin, ale r6wnieZ i powiafu.

Opowiedzial sig za obni2eniem podatk6w, ale budowa stacji to r6wniei wai.rty element w

walce z problemem suszy.

Radny Warmiisko-Mazurskiej Izby Rolniczej - Pan Barttomiej Lewalski: ,jako Izba zawsze

walczylismy o obnizenie podatk6w. Wszyscy wiemy, ie m6wimy o symbolicznych

obnizkach. Dla swojej propozyqi 50 zl nie otrzlrralem poparcia. Skupili6my sig na obietnicy

budowy stacji meteorologicznej, kt6ra w obecnej sytuacji rolnik6w ma bardzo duie

znaczenie. Jednak nikt nie ma wplywu na rynek cen. Spotkania z komisjard to malo,

bedziemy siegai wy2ej. Jako inicjag'wa oddolia pr6bujemy pukae do dlzwi wojewody,

ministra roliictwa. Nie popzestaniemy na swoich dzialaniach w tej kwestii."
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Radny - Pan Pioh Gurgielewicz: ,,komisja rolnictwa stala sie Pornaga', zabiegat Jako jej

przewodniczqcy proszg Radg o symboliczne zirmiejszenie tego podatku w Paristwa imieniu'

Obzymalem petycje i czulem sig zobowiTany przedstawid to Radzie "

Radny - Pan Marian GGnica: zwiacai4c sie do Radnego - Parla Piotra Gurgileewicza- Panie

Radny proszg powiedziec, jak Pan glosowal wczoraj na konrisii, za jak4 byl Pan kwotq? Bylo

SOzl r 53 zl."

Radny - Pan Piotr Gur gilewiczi. ,,bylern za 5021."

Radny - Pan Marian Granica:,,to cz]'fmy wiecej a mniej m6wmy."

Radny - Pan Piotr Kaninki: ,,otzymali6my proiekt budzetu na nowy 2016 rok, niestety nie

zauwazylem takiej inwestycji w postaci budowy stacji."

Radny Warmirlsko-Mazurskiej Izby Roltdczej - Pan Tomasz Bielecki: ,,Pan W6jta zapewnial

ie taka stacja powstanie, wiec trzymamy W6ita za slowo. MoZe nie ma w budzecie tej kwoty

na lealizaqe tego zadania, ale Rada moze w kazdej chwili budzet zmienii."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Arldrzej Komacki: ,,wszystkie argumenty sq waine, v/szystkich

przedm6wc6w. Pani Skarbnik chcialbym, aby Pan przybli2yla kalkulacje dochodu dla

Gminy w poborze podatku dla kwoty 50zl i 53 zl."

Skarbnik - Pani Zdzislawa Kanicz: ,jeieli m6wimy o kwocie 55 zl - z tej kwoty byloby 371,

ty6. podatku rolnego, ale od tej kwoty odstepuiemy. Przy kwocie 53,75 zl - wysokoSa

362 700,002L przy kwocie 50zl - 337 434,0021. R6Znica do kwoty 53,7521 vrynosi 25 29321."

Przewodnicz4cy Rady - Pan Arldrzej Kornacki: ,,osobiscie bylbym za obniZeniem podatku

do 40 zl. Ale takiej propozycji nie ma i nie zgadzam sig tak do koica, Ze rolrricy chcieliby

placid iak najniisze podatki. Uwa2am, 2e rolnicy nie uchylajq sig od placenia podatku. Dla

przecietnego roinika to nie wielka kwota. Jeieli ma powstad ta staqa, to b9d9 tr4rnal za

slowo Pana W6ita w tej kwe6tii."
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O godz. 12 min.57 do godz. 13 min.10 Przewodrncz4cy R^dy zav4dzil przerwq w obradach'

Po przerwie Przewodiiczqcy wznowil obndy

Glos zabral mieszkaniec wsi Hartowiec - Pan Jan Lelirlski, odni6sl sig do kwestii podatk6w a

zarazem wskazal na koniecznosc budowy urzqdzenia Pomiarowego, choe jego zdaniem to

teZ nie daje pozedanych efekt6w w wale z sus 24. Zaapelowal o tozmowy na ternat lokalneSo

rolrrictwa przez wszystkie glupy spoleczne.

W6jt - Pan Tomasz wggrzlmowski bior4c pod uwag€ wszystkie wypowiedzi, wsluchujEc sie

w glos rolnik6w, jako projektodawca wnosze o kwote 51, zl, zeby Pokazac gest ze strony

Rady wobec rolnik6w. Plosze o poparcie-"

Radny - Pan Marian Glalucar ,,Panie W6jcie prosze o powage. Podejmijmy uchwale na

kwote zaproponowanq w uchwale 5321, uszanujmy to i uszanujmy roLnik6w."

W6jt - Pan Tomasz Wggrz)'nowski; ,,Panie Radny tu chodzi o gest ze stlony Rady,

wsluchalem sig w wypowiedzi rolnik6w."

Radny - Pan Marian Granica: ,,Panie W6jcie, jeieli umorzyliby6my wszys&im rolnikom

podatek za kwartal, to bylby gest. Prosze o podjgcie uchwaly na kwotg 5321."

Mieszkaniec wsi Hartowiec - Pan Jan I€lifiski: ,,to W6jt sklada projekt uchwaly. W6jt slucha

Rady, kazdej wypowiedzi. Ma prawo weryfikowaa pewne wypowiedzi, podaje r9k9. To nie

2adna zmiana, uszanuimy to. M6g] pftecieL ustalia g6rnq stawkg. Korzysta z ustalrry o

samotz4dzie gminnym i moie w tali spos6b dzialad. Szanuje glosy rolnik6w, szczeg6lnie

Rady. SzulG jakiegos Srodka, prawo mu na to zezwala. Mozecie podraa jeszcze inne uchwaly.

Ustawa o samorz4dzie gminnym i Statut Gminy okesla kto moie to zrobif. Nie mozna tal

atakorvad W6jta."

Wiceprzewodniczecy Rady - Pan Daliusz Tara: ,,czy Pan Radny proponuje odeslanie

projektu uchwaly do kornisji, bo nie rna Pan moZliwosci wniesienia poprawki."

Radny - Pan Maian G&nica: ,,podhz)'muje kwote 53 zl, a iesli nie mam nia do powiedzenia,

to co ja tu robie?"
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Wiecej pytan nie wniesiono. Po czym Przewodnicz4cy Rady zamlnql dyskusie Po

odczytarriu przez WicePrzewodrfcz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod

glosowanie z autopoprawkq wniesion4 przez W6jta w zakresie obniZenia z kwoty 53,7521 do

kwoty 51,0021 SredniE ceny skupu 1q Zyta.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 15

Radrych, glosami:
- 10 - ,,2a",
-1 - ,,przecitt"
-3 - ,,wstrzymujlcych sig"
podigla uchwalg Nr XIV[1ff15 w sprawie obni2enia 6redniei ceny skupu 2yta

gzlmowanei jako podstar,va naliczania podatku rolnego w 2016 roku na terenie Gminy

Rybno.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

Po glosowaniu obrady opuscil Przewodriczqcy Rady - Pan Andrzej Kornacki, powierzaj4c

tym samym prowadzeni obrad Wiceprzewodniczqcemu Rady - Panu Daduszowi Talze.

8) okreslenia wvsoko6ci stawek podatku od nieru.homo6ci

Wiceprzewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, RoLnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Pioha

Gurgielewicza.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, i2 projekt uchwaly w sprawie okreslenia

wysokosci stawek podatku od nieruchomosci zostal pozytywnie zaopimiovra y przez

komisje stale.

Nastepnie WiceprzewodniczEcy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

GIos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Dariusz Karbowski: ,,dzigkujg za obni,enie podatk6w na rzecz tolnik6w, ale

my6le, Ze Pan W6jt ukloni sie r6wnie2 w shong przedsiebiorc6w, wla6cicieli fir:m na terenie

naszej Gminy. M6j wniosek to kwota 18 zL My6lg, 2e bylaby to kwota zadawalaj4ca

wlascicieli firm."

Radny - Pan Pioh Rydel ,,czy stawki wymienione w uchwaliach wynikaj4 z ustawy? Czy s4

one w jali6 spos6b zmienione, czy przigte pruez obec egow6lta?

Many restrykcyjny system podatkowy, kt6ry raczej nie wplywa na rozw6l firrn"

22



Wiecej pytan nie wniesiono. Po czym Wiceprzewodnicz4cy Rady zamknql dyskusjg Po

odczytaniu przez Wiceprzewodniczqcego Rady projektu uchwaly, Poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w gloeowaniu iawnym nd ustawordy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-77 - ,,2a",
-7 - ,,ptze.iw"
-2 - ,pstrzyfirrri4cych sie"
podjgla uchwalg Nr XIVy'll,/IS w sprawie okeslenia wysokoSci stawek Podatku od

nieruchomo6ci.

Uchwala stanowi zalecznik do Protokofu.

g)oplaty targowei

Wiceprzewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodnicz4cego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Oduony Srodowiska Radnego - Pana Pioha

Gurgielewicza.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, iZ projekt uchwaly w sPrawie oPlaty

tar gow E zostal pozywnie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastgpnie Wiceprzewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pa]l Pioh Kamirlski: ,,bio!4c pod uwage uchwalone podatki 
'r.oie'r.y 

zavwazyt, ze

mamy do czl.nienia z podwyLk4."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,podatki zostaly obniione lub utrzynane na tym

samym poziomie. W przypadku oplaty targowej zostala ona ujednolicona."

Radny - Pan Piotr Kaminski: ,,Panie W6jcie, jezeli chodzi o podatki nigdzie nie ma obnizek.

Jezeli za6 chodzi o podatki od 6rodk6w transportowych, to zmiana miejsc autobusowych

wi42e sie z tyrr:., 2e d,a^y przedsigbiorca bgdzie musial zaplacia tego podatku wigcej."

Wiecej pytan nie lvniesiono. Po czym Wiceprzewodnicz4cy Rady zamlnql dyskusjg. Po

odczytaniu przez Wiceplzewodnicz4cego Rady plojektu uchwalt poddal go pod

slosowanie.



Rada Gminy w glosowaniu jawny'rn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2a",
-o - ,,pfleciw"
- 0 -,,w8trz,'mui4cych sif "
podifla uchwalg Nr XIVA145 w sprawie oplaty targowei.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokoiu.

10)okre6lenia wzol6w formular4v w sDrawie Dodatku od nieruchomo6ci. rolneqo i
le6nego, deklaracji na podatek od nieruchomo6ci. deklaracii na podatek rolnv. deklaracii

na podatek le6ny

Wiceprzewodnicz4cy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodniczacego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rohictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Pioha

Gurgielewicza.

Radny - ParI Piotr Gurgielewicz poinformowal iZ projekt uchwaty w sprawie oplaty

targowej zostal pozytywnie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastepnie Wiceprzewodniczqcy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly.

Glos w dyskusji zabrali:

Radny - Pan Piotr Karfriski: ,,biorqc pod uwagg uchwalone podatki lr].o,err].y zaltwaZyt, 2e

rramy do czlmienia z podwyik4."

W6jt - Pan Tomasz Wegrzynowski: ,,podatki zostaly obni2one Iub ubzyrnane na tym

samym poziomie. W przypadku oplaty targowej zostala ona ujednolicona."

Radry - Pan Piotr Kaminski: ,,Panie W6jcie, jeieli chodzi o podatki nigdzie nie rna obniiek.

Jeieli zaS chodzi o podatki od $odk6w transportowyclL to zmiana miejsc autobusowych

wiqze sie z tym, 2e dany przedsiebiorca bedzie musial zaplacia tego podatku wiecej."

Wigcej pytan nie wniesiono. Po czyrn Wiceprzewodnicz4cy Rady zarnloql dyskusjg. Po

odczytaniu przez Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go pod

glosowanie.

Rada Gminy w glosowaniu jawn].m na ustawowy sklad Rady 15 Radny.h w obecnosci 14
Radnyc[ glosami:
- 74 - ,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sif"
podida uchwalg Nr XIV[lflS w sprawie oplaty targowej.

Uchwala stanowi zahcznik do protokohl.
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na podatek leSnv

Wicepzewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie oPirtii PrzewodniczEcego Komisii

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra

Gurgielewicza.

Radny - Pan Piotr Gugielewicz poinformowal, i2 proiekt uchwaly w sprawie okreslenia

wzor6w torrnttlarzy w sprawie okreslenia wzor6w formularzy w sprawie podatku od

nieruchomo6ci, rolnego i le6nego, deklaraqi na podatek od nieruchomosci, deklaracji na

podatek roLly, deklaracji na podatek lesny-zostal pozytJ.wrue zaopiniowany przez kornisje

stale.

Nastgpnie Wiceprzewodnicz4cy Rady otworzyl dyskusjg nad projektem uchwaly

Pytai nie wniesiono. Po czym Wiceprzewodniczqcy Rady zamlnql dyskusjg. Po odczytaniu

przez Wiceprzewodnicz4cego Rady projektu uchwaly, poddal go Pod glosowafle.

Rada Gminy w glosowaniu iawnyrn na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obe.no6ci 14

Radnyc[ glosami:
-74 - ,,2a",
-O - ,,ptueciw"
-0 - ,,wstrzymujlcych sig"
podifla uchwale Nr XIV[13[5 w sprawie okre6lenia vrzor6w formularzy w sprawie

podatku od nieruchomo6ci, rolnego i le6nego, deklaracii na podatek od nieruchomoSci,

deklaracji na podatek rolny, deklaracii na podatek le6ny.

Uchwala stanowi zalacznik do protokofu.

llluchwalenia wieloletniego programu wsp6lpracy z organizacjami pozarz4dowymi na

htamr6m2o

Wiceprzewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii PrzewodniczEcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Pioha

Gurgielewicza.

Radny - Pan Pioh Gulgielewicz poinformowal i2 projekt uchwaly w sprawie_uchwalenia

wieloletniego prograr1ru wsp6lpracy z orgarizagarftr pozafl4dowy'lji na lata 201G2020

zostal pozytywnle zaopiniowany przez komi4e stale.

Nastepnie Wiceprzewodniczecy otworzyl dyskusje.

Glos w dyskusji zabnli:
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Wicepzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Ta!a: ,,w programie brakuje zadai lealizowanych

na necz os6b st^tszych. Dlatego jeieli projektodawca wyrazi z8ode, to Proszg o

wprowadzenie w Rozdziale VI w usl 1 punktu 6 - ,dzialalnosd na rzecz os6b w wieku

emerytalnym."

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,to wymaga przeanalizowania calego Programu,

poniewai wchodz4 tu w gre kwestie finansowe. hoponujg przi46 ten projekt uchwaly, a na

nastepnej sesji dokonaC zmian."

W6jt - Pan Tornasz Wggrzynowski: ,,mysle, ie tu nie ma ryzyka finarsowego. Proszg

uwzglednid r6wniei osoby niepehrosprawne. Przychylam sig do wniosku o wProwadzenie

zrlia ."

Radny - Pan Piot! Rydel: ,ftie wyjasnilismy sobie tutaj jeszcze dzialalno5ci turystycznej,

kt6ra kosztowala nas 10 ty6. Jak sie nie myle s4 jeszcze ksiqzki wydane za nasze pieniEdze, tj.

przewodnik kajakowy, wydany przez LokalnE Grupe Dzialania. Jeste6my czlonkami LGD i
to z naszych pieniedzy zostaly te publikacje wydane. Nasze organizacje organizute spl)'wy

kaiakowe. Byloby dobrze aby przekaza( te publikacje uczestnikom splyw6w kajakowych

organizowanych na terenie Gminy Rybno."

Wiecej pytan nie wniesiono. Po czym Wiceprzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje.

Nastepnie poddal pod glosowanie wniosek formalay wptowadzaj4cy zmiany do

wieloletriego prcgramu wsp6lpracy z orga zacjami pozarz4dowymi ra lata 2076-2020 w

zakresie: w Rozdziale VI w usL 1 wprowadza sig pkt 6 w brzmieniu: ,dzi,alahioia na ftecz

os6b w wieku emelytaLnym i os6b niepehrosprawnych'.

Rada Gminy w glosowaniu jawn''m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14
Radnych, glosami:
- 74 - ,,2a",
- O - ,,przeciw"
-0 - ,,wstrzymuj4cych sig"
uwzglgdnila wniosek formalny Radaego - Pana Dariusza Tary w sprawie zmiany

wieloletniego programu wsp6lpracy z oryadza4ami pozarzadowymi na lata 2076-2020 w

zakresie: w Rozdziale VI w ust. 1 wprowadza sie pkt 6 w brzmieniu: ,dzialalnosd na rzecz

os6b w wieku emerytalnym i os6b niepelnosprawnych".

Po czym Rada przystApila do glosowania na projektem uchwaly w sprawie uchwalenia

wieloletniego programu wsp6lpracy z organizacjami pozarzqdowlrni na lata 201&2020.
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Rada Gminy w glosowaniu jawnj'rn na ustawowy sklad Rady 15 Radny'h w obe'no6ci 14

Radnych, glosami:
-14 - ,,2a" ,
- 0 - ,,ptzeciw"
- 0 -,,wstrzymui4cych sie"
podjgla uchwalg Nr XIVA145 w sprawie uchwalenia wieloletniego programu

wsp6lpracy z organizacjami pozarzadow;mri na lata 20162020.

Uchwala stanowi zal4cznik do protokolu.

121 zmianv uchwalv w sprawie powolania dorainei komisii Rady Gminy Rvbno

wiceplzewodniczEcy Rady poprosil o przedstawienie oPinii Psewodnicz4cego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rohictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotra

Gurgielewicza.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz poinformowal, iZ Proiekt uchwaly zmiany uchwaly w

sprawie powolania doraznej komisji Rady Gminy Rybno w zostal pozytFvnie zaoPiniowany

przez komisje stale.

Nastepnie Wiceprzewodnicz4cy otworzyl dyskusjg.

Pytarl nie wniesiono. Po czym Wiceprzewodnicz4cy Rady zamkn4l dyskusje. Nastepnie

poddal pod glosowanie projekt uchwaly w sprawie zmiany uchwaly w sprawie powolania

doraznej komisji Rady Gminy Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawn;.m na ustawowy 6klad Rady 15 Radnych w obe.no6ci 14
Radnych, glosami:
-74 - ,,2a",
- O - ,,ptzeaiw"
-0 - ,,wshzyrnuj4cych si9"
podigla uchwalg Nt Xff115[5 w sprawie zmiany uchwaly w sprawie powolania donZnej

komieli Rady Gminy Rybno.

Uchwala stanowi zalEcznik do protokolu.

131 nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu w mieiscowo6ci Rybno przv ulicv

Wvzwolenia

Wiceplzewodniczqcy Rady poprosil o przedstawienie opinii Przewodniczqcego Komisji

Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Ochrony Srodowiska Radnego - Pana Piotn

Gurgielewicza.

Radny - Pan Pioti Gurgielewicz poinformowal i2 projekt uchwaly w sprawie nadarria

nazwy skwerowi zlokalizowanemu w miejscowo6ci Rybno przy ulicy Wyzwolenia_w zostal

pozytywnie zaopiniowany przez komisje stale.

Nastepnie WiceprzewodniczAcy otworzyl dyskusje.

Glos w dvskusii zabrall
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Radny - Parr Pioh Rydel ,,jestem pod wraieniem, 2e rnogg brad udzial w tak uroczystej

chwili, podjgcia uchwaly w sprawie Ksiedza GroszkowskieSo.

Wiecq pyhri nie wniesiono.

Po czym Wicepzewodniczqcy Rady zan*nql dyskusj€. Nastepnie Poddal Pod glosowanie

projekt uchwaly w spnwie nadania nazwy skwerowi zlokalizowanemu w miejscowosci

Rybno przy ulicy Wyzwolenia.

Rada Gminy w glosowaniu jawn''m na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
-74 -,,2a",
- O - ,,ptzeciw"
- 0 - ,,rdrtrzymuilcych sie"
podigla uchwalg Nr XfVy'1ffls w rprawie nadania nazr y skwerowi zlokalizowanemu w

mieiscowo6ci Rybno przy ulicy Wyzwolenia.

Uchwala stanowi zalqcznik do protokolu.

_O godz. 13 min.53 wiceprzewodnicz4cy z atz4dzrl przerwg, d,o godz. 14 : 00.

Po przerwie Wiceprzewodnicz4cy wznowil obrady.

14) powolania Mlo&ie2owei Radv Gminy Rybno

Wiceprzewodniczecy Rady - Pan Dariusz Tara przypomnial, iZ wniosek o powolanie

Mlodzieiowej Rady Gminy Rybno wpbm4l od uczni6w Niepublicznego Gilrma4um w

Hartowcu. Podkreslit 2e Statut tej Rady zostal opracowany przez nauczycieli Zespolu Szk6l

w Rybnie. Ponadto uzyskal pozywrq opinig Dyrektor6w szk6l i uwzglgdnia wszelkie

poprawki przez nich wniesione.

Przedstawil proponowane poprawki Statutu i ord)'nacji wyborczg Mlodziezowej Rady.

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,na komisji te poprawki tylko nam przedstawiono, nie

otrzymalismy natomiast iadnych matedal6w. Komisja zas opowiedziala sie za przeslaniem

projektu Statutu do konsultacji z rodzicami."

Radny - ParI Piotr Kamiriski: ,,wczoraj na komisji rozmawialilmy o przeslaniu Statutu do

konsultaqi z tod,zicar}].i, a dzisiaj wprowadzamy jakies zmiany. Nie iestem przeciwny

powolaniu Rady ale uwazam, ie dzieci w szkole podstawowej nie wykaatj4 jeszcze

zainteresowania polityk4."

Radny - Pan Piotr Rydel ,,jn| tetuzbreflerny udzial w procesach, kto bgdzie odpowiadal za

te dzieci za ich wypowiedzi. Dla mlodzieZy s4 innego rodzaiu organtzaqe."
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Radny - Pan Czeslaw Mederski: ,,wszyscy dyrektorzy wyrazili pozyty'wn4 oPinie"

Radny - Pan Sylwester Kasprowicz: ,,jestem za powolaniem Mlodzie2owej Rady i nie

obcho&4 mnie problemy prywahre Pana Rydla."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,nie wiem, azy Pa Przewodricz4cy ma Prawo zmienia6

Statut. Panie mecenasie jest Pan niekonsekwenhy, bo jedn,'m zmieniamy a irurym nie "

Radca prawny- Pan Zbigniew Drzystek ,,proponuj€ ustalid ostateczn4 wersje co do ksztaltu

tej uchwaly. Uchwal4 zostala wniesiona przez W6jta."

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,to ja jestem projektodawcE tej uchwaly,

wiec moge dokon)'wai zmian. Statut zostal opracowany przez nauczycieli z Zespoln Szk6l."

Radca prawny- Pan Zbigniew Drzystek: ,,je2eh te poprawki zostan4 skonkletyzovr'ane

mozna je plzeglosowad a potem calosa uchwaly."

Radny - Pan Piotr Karniriski: ,,moZe w tej sprawie wypowie sie Pan Crzegorz

Marzarma Mamy dzieci, czy te dzieci interesuj4 sig polityk4 na poziomie

podstaw ow ej, czy p6Znt4?"

Radny - Pan Grzegorz Rozentalski: ,,w szkole podstawowej jest q/lko jeden mandat. Nie

wievg, 2e w Szkole Podstawowej w Zabinach czy Koszlewach nie znajdzie sig 2-3 os6b w

sz6stei klasie, kt6re daly by sobie radg. Dajmy tym dzieciom szanse."

Radna .- Pani Marzanna Borkowskai ,,na ptzykladzie swoiego s''na wiem, Ze dopiero w

girma4um zaczql interesowad sie polityka."

Radny - Pan Czeslaw Medeffki: ,rrie ma ptzeciez przymuEu, aby dzieci braly udzial w tej

Radzie."

Wiceplzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara: ,,gl6wn4 ideq tej Rady byh mozliwost

wypowiedzenia sie Ir odziezy w pewnych spmwach i proszg aby to uroiliwiC. Taki

i Pani

szkoly
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wniosek wplynql, wigc czulem sig w obowi4zku to przygoto /a6. Prosze o Przyjecie

uchwaly."

Radny - Pan Piotr Gurgielewicz: ,,widze tutaj duzo niekonsekwenqi. Jezeli Powstanie taka

Rada to chcialbym, aby z doroslej Rady nikt nie manipulowal nirnj. Je6li tak ma byd to

pozw6lrny sig im wypowiadad bez ingelenqi" .

Wiceprzewodnicz4cy Rady - Pan Dariusz Tara:,, nie chodzilo w tym, aby ingerowaf w ich

wypowiedzi."

W6jt - Pan Tomasz Wegrz),nowski: ,,prawo pozwala na podjecie takiE uchwaly. Jest to

inicjatywa oddolna, to Ir odzieZ zwr6cila sie o powolanie takiej Rady. Po ostahiej sesji

zostaly przeplowadzone konsultacje. Ta Rada ma ich nauczyd demokracji i samorz4dnosci."

Radny - Pan Piot! Rydel: ,,Pan Kasprowicz jezeli wypowiada sig na ternat mojet rodziny, bo

s''n jest przev/odniczqcym szkoly i nic nie m6wil o Zadnych konsultacjach."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,nie chodzi o to zeby nie powol'.wad Mlodziezowej Rady,

chodzi tylko aby o opracowanie ordynacji i statutu oraz pzeprowadzenie konsultacji."

Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara: ,Panie mecenasie czy jest mozliwosC

wprowadzenia tych poprawek?"

Radca prawny - Pan Zbigniew Drzystek: ,,ieZeli wnioskodawca tej uchwaty otlviera tak4

moiliwo6a, to jest ku temu mo2liwo6i."

Radny - Parr Piotr Kaminski:,, odbyly sie komiqe, opracowali6my mechanizm jak ma to dalej

wyglQdaf. Nie tw6rzmy tu teraz, nie zmieniajmy. Cofnijmy sig do konsultaqi. Niech rodzice

sie wypowiedzq.

Skladam wniosek formaLny w sprawie odeslania projektu uchwaly do konsultacji rodzic6w i
naniesienia poprawek do Statutu i Ordlnacji."



Wiceprzewodniczqcy Rady - Pan Dariusz Tara poddal pod glosownie wniosek folmalny w

sprawie odeslarria projektu uchwaly do konsultacji lodzic6w i naniesienia poprawek do

Statutu i Ord)'nacji.

Rada Gminy w glosowaniu iawnym na ustawowy sklad Rady 15 Radnych w obecno6ci 14

Radnych, glosami:
- 8 - ,,2a",
-6 - ,,przeciw"
- 0 - ,,wstrzymuilcych sit"
Uwzglgdnila wniosek formalny Radnego - Pana Pioba Kamiiskiego. Projekt uchwaly zostal

odeslany do konsultaqi rodzic6w oraz naniesienia popmwek do Statutu i Ord)'nacii.

Ad.T,Wolne wnioski i zap)'tania.

Glos zabrali:

Radny - Pan Piotr Kamiriski: ,,otrzymalismy projekt nowego budzetu. To dzisiejsze

uzasadnienie do Wielolehiej Prognozy Finansowg, gdzie m6wimy o kredytach na koniec

2016 roku. Dzisiaj m6wimy o kredycie 2 250 000,0021 a w tym projekcie mamy

2 770 00000zl dlugu. Sk4d wzida ta 16i4ica?"

Skarbnik - Pa 1 Zdzislawa Karricz: ,,nie chce rozpoczynad dyskusji na temat nowego

budzetu. Podkeslilam m6wiqc o Wieloletniej Prognozie roku 2075, 2e to jest na chwile

obecnq tj.17 listopada br. Te kwoty ulegne zmianie."

Radny - Pan PioU Kajlftlski: ,,tz4d zwtacal sie z zapytanler4 czy dana gmina jest w stanie

ptzi4t rlchodzc6w. Jakie bylo stanowisko naszq gminy w tej sprawie?"

Wojt - Pan Tornasz Wegzynowski: ,,rz4d nie zwracal si9 do mnie z takim pismem."

Radny - Pan Bogdan Wantowski: ,,czy Swiedica, kt6m powstala jest dostepna dla wszystkich

slowarzyszef czy lyko jednego?"

W6jt - Pan Tomasz Wegrz,'nowski: ,,na dzieri dzisiejszy b/lko jedno stowarzyszenie zglosilo

sie."

Radny - Pan Piotr Rydel poinJormowal o organizowanej pielgrzymce do Rzymu z oka4i 800

-lecia piziecia chtzba przez mieszkarlc6w Ziemi Lubawskiej oraz o spotkaniu

szkoleniohTm w sprawie energii odnawialiej w ODR w Olszt)'nie.
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Seketarz - Parri Jolanta Jendrycka: ,,6wietlica przy przedszkolu slu2y dzieciom.

Stowarzyszenie poprosilo tylko o udostepnienie. Nie robimy tu 2adnych wyj4tk6w."

Radny - Pan Piotr Kamiiski: ,,na ostatniej sesji zarzucano nam, ze komisie nie Pracui4. Na

wczorajszej komisji spisalem sobie, kto i ile razy sie odz),'wal. Na kolejnej komisji 5 radnych

nie bgdzie sig wypowiadaf, reszta wypracuje stanowisko. Przykro mi, 2e na dzisiEszej sesji

stalo sig tak, 2e ktos kto zglasza popmwk€, to nie uwzglednia sie jej."

Radny - Pan Dadusz Karbowski: ,,cieszy mnie, 2e jako wz4d zattwa2yli6cie pla29 w Rybnie.

Na jakim etapie s4 prace, Zeby ewentualnie przej4i te nieruchomogd."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzynowski: ,,presja spoleczeistwa jest ogromna. Jestesmy jedyn4

gmin4, kt&a nie ma plaZy. Wla6cicielem bgdzie Urz4d, Gminy, zarzEdzai tym b€dzie OSiR.

W chwili obecnej przygotowujemy sie do przejecia terenu."

Radny - Pan Pioh Gurgielewicz: ,,Panie Wojcie odno6nie tego skwerku m6wil Pan, 2e bgdzie

iakas uroczystosi. Czy s4 jakie6 ustalenia? Na ostatdej sesji m6wil Pan r6wnie2, ie nie bylo

odszkodowai za szkody. Z tego, co wiem, to takie odszkodowania byly."

W6jt - Pan Tomasz Wggrzpuwskir ,,jeieli chodzi o uroczystogci, to jest to uroczysto6a

religijna, nie chce tu skladaa Zadrych deklaracji. JeLeh za3 chodzi o odszkodowania, to

chodzilo mi o halg sportow4. Odnosilem sig tylko do hali."

Soltys wsi Rybno - Par Henryk Wi6niewski: ,,czy soltysi moga otlzymad projekt nowego

llntd,2ent? Czy bgdzie spotkanie w sprawie statut6w?"

Sekretarz - Pani Jolanta lendrycka: ,,odbgdzie sig wsp6lne posiedzenie radnych i so1tys6w.

Mysle, Ze w najblizszym czasie."

Radny - Pan Piotr Rydel: ,,Panie W6jcie prosilem aby informacje, kt6re sq przesylane do

soltys6w otrzymywali radni i odwotnie."
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Radny - Pafr Czeslaw Mederski zwracaj4c sig do soltysa wsi Rybno Pana Henryka

Wi6niewskiego, przeprosil za w)'ltowiedz pod jego adresem, kt6ra miala miejsce podczas VII

sesji Rady Gminy dnia 23 czerwca 2075t.

8.Zamknigcie obrad.

O go&.15:05 wiceprzewodniczacy Rady Pan Dariusz Tala - wobec $Tczerpania porzadku

obrad - zamknq,l obrady xIV sesji zwyczajnej Rady Gminy Rybno.

Na tym protok6l zakoficzono.

Ptotolotowch

Eva 8d166/y6.ts
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